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Informe del rector al Consell Social
10 d'abril de 2015

Desenvolupament de la nova estructura de Departaments

Com sabeu, ens proposem posar en marxa sis dels nous departaments en menys de mig any i amb aquest
objectiu  s’han  iniciat  les  reunions  amb  els  Departaments  d'Expressió  Gràfica  a  l'Enginyeria  (EGE)  i
d'Expressió Gràfica Arquitectònica I i II, així com amb els departaments vinculats a l’àmbit de Camins per a la
integració en un únic departament. També hi ha hagut reunions amb responsables dels departaments de
Física i Matemàtiques. Així mateix he parlat del tema i escoltat opinions a la Junta de l'EPSEM.

Creació d'un nou centre a partir de l'ETSEIAT i EET
En el marc dels canvis en l'estructura de la Universitat, estem avançant també en la creació d'un nou centre
a Terrassa a partir de l'EET i l'ETSEIAT. Ja s'han fet diverses reunions de treball amb els respectius equips
directius en les quals estem analitzant el procés i el calendari que han de ajudar-nos a potenciar el Campus
de Terrassa amb la creació d'un nou centre en les millors condicions possibles. 

Campus Diagonal Besòs
El dia 2 de març ha tingut lloc una nova reunió de la Comissió  Paritària  de la  Secretaria d’Universitats i
Recerca-UPC en la qual es va tractar del nom de la nova escola, les titulacions a impartir-hi --buscant acords
amb l'ETSEIB--, la recerca i transferència de tecnologia, l'estructura del campus, la presentació del campus a
col·lectius  de  PDI,  PAS  i  estudiants,  la  distribució  d'espais,  així  com  l'interés  de  diverses  empreses  i
associacions per instal·lar-se al campus.
En el marc de proporcionar la màxima informació a les persones implicades en la configuració de la nova
escola al Campus Diagonal-Besòs, el 11 de març, vaig assistir a una sessió informativa per al PDI i el PAS de
l'EUETIB a la qual hi eren també el director general d'Universitats, Lluís Jofre, la gerent, Olga Lanau, i el
director de l'EUETIB, Xavier Gil.  A l'abril tinc previst assistir a la Junta de l'ETSEIB per tal d'informar també
en aquest centre de la situació del procés.

Consell Interuniversitari de Catalunya (CIC)

El dia 27 de febrer va tenir lloc la reunió de la Junta del CIC a la qual va assistir el vicerector d'Estudis i
Planificació,  Antoni  Ras.  En la  sessió,  es  va acordar  la  creació  de tres  comissions que han de treballar
l'impacte de la introducció de graus de tres anys. Les comissions estudiaran, respectivament, com garantir la
qualitat  acadèmica;  el  finançament de les universitats i  l'accés (preus i  beques).  Les comissions es van
constituir el 18 de març passat amb el president del Consell Social i jo mateix com a membres nats. Us
informo que, en delegació meva, assistiran els vicerectors de Política Docent, la gerent i l'estudiant Oriol
Rivera,  mentre  que  per  delegació  del  president  del  Consell  Social  assistiran  el  vicerector  d'Estudis  i
Planificació  a  la  comissió  de  garantia  de  la  qualitat  acadèmica;  el  membre  del  Consell  Social,  Víctor
Campdelacreu, a la de finançament, i, de nou, el vicerector d'Estudis i Planificació a la que pertoca analitzar
la garantia de l'accés a la universitat a través de la política de preus i de beques. 

Pel que fa a la programació de graus de 180 crèdits,  el CIC va acordar que, dels set graus que a l'octubre
passat s'havia previst que podrien començar el curs proper a 180 ECTS, tres començaran efectivament el
proper curs 2015-16, però ho faran amb una durada de quatre anys, els altres quatre s'endarrereixen fins el
curs 2016-17, amb tres anys de durada. De tots aquest, només ens afecta el grau en Bioinformàtica, que
impartirem amb la UPF (que el coordina) i la UB. Val a dir que això no impedeix que puguin aparèixer noves
propostes de graus de tres anys pensant en el curs 2016-17.

A  la  Junta  també  es  va  debatre  sobre l'exigència  del  requisit  de  desvinculació  per  accedir  a  futures
convocatòries de les categories de lector i contractat permanent, així com sobre la reserva de places per a
personal 'Ramón y Cajal'. 

El dia 18 de març es van constituir les tres comissions que han de treballar l'impacte de la introducció de
graus de tres anys, amb el president del Consell Social i jo mateix com a membres nats. Us informo que, en



delegació meva, assistiran els vicerectors de Política Docent, la gerent i l'estudiant Oriol Rivera, mentre que
per delegació del president del Consell Social assistiran el vicerector d'Estudis i Planificació a la comissió de
garantia de la qualitat acadèmica; el membre del Consell Social, Víctor Campdelacreu, a la de finançament,
i, de nou, el vicerector d'Estudis i Planificació a la que pertoca analitzar la garantia de l'accés a la universitat
a través de la política de preus i beques.

Associació Catalana d'Universitats Públiques (ACUP)
En el marc de la presidència de l'ACUP, he assistit a una reunió amb una delegació d'universitats alemanyes
organitzada pel German Academic Exchange Service (DAAD) per afavorir l'aproximació de les universitats
públiques catalanes al sistema universitari alemany. També ha tingut lloc una reunió de l'ACUP que estava
orientada a preparar els temes que han de tractar les comissions de garantia de la qualitat acadèmica, del
finançament i de l'accés als estudis universitaris, que han promogut el CIC.

Viatge institucional a Equador i Colòmbia
La setmana del 23 de febrer vaig fer un viatge institucional a Equador i Colòmbia amb l'assistència del 
vicerector de Política Universitària, Sisco Vallverdú. A Equador vam mantenir contactes en la línia 
d'incrementar la mobilitat, vincular programes de màster i impulsar alguns aspectes de l'oferta de formació 
permanent amb aquell país que està tractant de formar professorat de secundària en l'àmbit de la 
tecnologia. En aquest sentit hem arribat a diferents acords amb l'Instituto de Altos Estudios Nacionales i 
estem explorant vies de col·laboració –algunes ja encetades-- amb la Universidad de Yachay en temes de 
màsters i alguns ministeris en les àrees de l'energia, les infraestructures i l'aigua. També ens vàrem reunir 
amb el Senescyt per a sol·licitar que la UPC estigui a la llista d'universitats preferents per concedir beques i 
amb el Consejo de Educación Superior on se'ns va demanar ajuda per la implantació de programes de 
doctorat i per reforçar universitats intervingudes. 

A Colòmbia, amb la Universitat Nacional, s'està treballant en un conveni de col·laboració sobre mobilitat
d'estudiants i acadèmics.

Constitució del Consell Assessor Municipal d'Universitats 
El 8 d'abril es va constituir aquest consell que vol millorar la vinculació de l'Ajuntament de Barcelona amb
les  universitats.  Val  a  dir  que  aquest  òrgan  pel  moment  no  integra  representació  de  la  comunitat
universitària  més enllà  dels  rectors  i  que a instàncies  dels Consells de  l'Estudiantat  de les  universitats
catalanes tractarem d'aconseguir que s'amplïi la representació dins d'aquest òrgan.

Altres activitats

• Assistència als consells d'administració del PMT i d'UPCnet.
• Assistència als consells de govern del CITM i del CENIT.
• Assistència al patronat de la Fundació CTM. 
• Reunió amb el  professor  Miquel  Estrada,  amb l'assistència de la  vicerectora de Trasferència  de

Coneixement,  Esther Real.
• Reunió amb la directora de l'ETSEIB, Neus Cònsul.
• Reunió amb el director de l'ETSECCPB, Sebastià Olivella.
• Reunió amb el professor Roberto Griñó.
• Reunió amb la directora de l'ESAB, Lourdes Reig i el professor Bodo Prock.
• Reunió amb la professora Laia Haurie,  amb l'assistència del  vicerector de l'Àrea d'Arquitectura,

Josep Parcerisa, i la cap de Gabinet del rector, Annarosa Cánovas.
• Reunió amb el professor Ramon Nonell. 
• Reunió amb el professor Joan Montanyà.
• Reunió amb els professors Toni Urpí, Antoni Olivé i Ernest Teniente.
• Reunió amb el director de l'EUETIB, Xavier Gil, i el delegat del rector al CEIB, Robert Piqué, amb

l'assistència de la vicerectora de Política Docent, Maribel Rosselló, i el vicerector de Personal Docent



Investigador, Miquel Soriano.
• Reunió amb el director de l'Institut de Sostenibilitat, Jordi Sagalàs.
• Reunió  amb  la  directora  del  Departament  de  Projectes  Arquitectònics,  Cristina  Jover,  amb

l'assistència  del  vicerector  de l'Àrea  d'Arquitectura,  Josep Parcerisa,  i  el  vicerector  de  Personal
Docenti Investigador, Miquel Soriano.

• Reunió amb el director del Departament d'Organització d'Empreses, Josep M. Sallan.
• Reunió amb el professor Francesc Solé Parellada, Joan Torres, el president del Consell Social, Ramon

Carbonell, i la gerent, Olga Lanau. 
• Reunió amb els directors dels grups de recerca MCIA, Luis Romeral; CIEFMA, Marc Anglada, i TALP,

Lluís Padró, amb l'assistència del vicerector de Política de Recerca, Fernando Orejas, la vicerectora
de Transferència de Coneixement, Esther Real, i la gerent Olga Lanau.

• Reunió amb els directors dels grups de recerca  GBMI,  Pere Garriga, i MSR, Eduardo Alonso, amb
l'assistència del vicerector de Política de Recerca, Fernando Orejas, la vicerectora de Transferència
de Coneixement, Esther Real, i la gerent Olga Lanau.

• Reunió amb l'exrector de la UPC i president del comitè organitzador del IV Congrés Universitari
Català, Josep Ferrer Llop. 

• Reunió amb el delegat del rector al KIC, Francesc Guinjoan.
• Reunió amb el conseller delegat del Parc UPC, Joan Ramon Rosell. 
• Reunió amb la professora Teresa Martínez-Seara i Martin Kruppa.
• Reunió amb el síndic de Greuges, Xavier Ortega, amb l'assistència de la cap de Gabinet, Annarosa

Cánovas. 
• Reunió amb la delegada del rector al Campus de Terrassa, Diana Cayuela. 
• Assistència a la junta de facultat de la FIB.
• Assistència a la presa de possessió del director de l'EUETIB, Xavier Gil. 
• Assistència a la presa de possessió del degà de la Facultat de Matemàtiques i Estadística, Jaume

Franch. 
• Reunió amb el  conseller delegat i  el  director general  d'UPCnet,  Àlvar Vinacua i  José M. Ciervo,

respectivament, amb l'assistència de la gerent, Olga Lanau. 
• Reunió amb Pere Girbau, director general de Girbau, i el professor Carles Riba amb l'assitència de la

vicerectora de Transferència de Coneixement, Esther Real. 
• Reunió amb el president del Consell de l'Estudiantat de les Universitats Catalanes (CEUCAT), Lluís

Forcadell. 
• Reunió amb el  regidor  d'Educació  i  Universitas,  Gerard Ardanuy,  i  el  seu cap de Gabinet,  Jordi

Codina, amb l'assistència de la gerent Olga Lanau.
• Reunió  amb el  tercer  tinent  d'alcalde  de  l'Àrea  d'Urbanisme,  Infraestructures,  Medi  Ambient  i

Sistemes  d'Informació  i  Telecomunicació  de  l'Ajuntament  de  Barcelona,  Antoni  Vives,  amb
l'assistència de la gerent, Olga Lanau.

• Reunió amb el director general d'Universitats  de la Generalitat de Catalunya, Lluís Jofre; l'alcalde
d'Igualada, Marc Castells; la tinent d'alcalde de Dinamització Econòmica de l'Ajuntament d'Igualada,
Àngels Chacón, i Anna Bacardit, regidora d'Ensenyament i Universitats de l'Ajuntament d'Igualada i
directora de l'EEI. Assisteixen també la vicerectora de Política Docent, Maribel Rosselló, i la gerent
Olga Lanau.

• Reunió institucional de seguiment anual de la Càtedra d'empresa Comexi.
• Assistència a la reunió dels rectors de les universitats públiques amb el primer secretari del PSC,

Miquel Iceta; la primera secretària de l'agrupació socialista universitària, Pilar Díaz, i l'alcaldable i
regidor, Jaume Collboni.

• Reunió amb el  secretari  de l'ACUP, Josep M. Vilalta,  amb l'assistència de la  cap de Gabinet del
rector, Annarosa Cánovas.

• Visita al Fòrum de l'ETSEIB.
• Assistència a l'acte d'inauguració del Saló de l'Ensenyament.
• Assistència a l'acte de signatura de l'acord amb la Fundació Abadia de Montserrat.
• Assistència a l'acte de signatura del conveni amb Mecalux. 



• Assistència a l'acte de signatura del conveni amb l'Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts.
• Assistència a l'acte de presentació del segon manifest del Pacte de la Indústria.
• Assistència a l'acte homenatge acadèmic al professor Francesc Solé Parellada.
• Assistència a l'acte del 10è aniversari del BSC.
• Entrevistes periodístiques amb El dia de l'Educació i BTV.


